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PROTOKÓŁ NR 0012.4.4.2013 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

i Samorządu Terytorialnego 
w dniu 16 kwietnia 2013r. 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A 
 
Czas posiedzenia: godz. 12.00-13.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieŜące 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  

• Projekt uchwały w sprawie nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-
Zdrój,  
 

• Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej Inicjatywy 
Mieszkańców,  
 

• Skarga Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców  na zaniedbanie i nienależyte 
wykonywanie zadań przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Stanowisko Pana *** wobec projektu uchwały Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój w sprawie rozpoznania skargi dotyczącej nienależytego wykonywania 
obowiązków przez Dyrektora OPS,  
 

• Pismo radcy Prawnego *** w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa dot. uchwały nr I.7.2013 z dnia 24 stycznia 2013 r. , 
 

• Skarga Prokuratury Rejonowej w Jastrzębiu-Zdroju na uchwałę RM z dnia 
17 stycznia 2013 w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

• Pismo Pani ***, 
• Odpowiedź na pismo z dnia 22.02.2013 dotyczące odpadów komunalnych,  

• Odpowiedź na pismo z dnia 21.03.2013 r. dotyczące usługi dodatkowej, 
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• Informacja z działalności Stowarzyszenia Emerytów i  Rencistów 
Policyjnych,  

• Odpowiedź na wniosek z dnia 21 marca 2013 r.  

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 21 marca 2013 r.  

6. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków komisji. 
 
Ad. 2. 
 
Przyjęcie porządku obrad. 
 

Komisja przyjęła porządek obrad głosami: za – 6, przeciw – 0, 
wstrzymujących – 0. 

Ad. 3 

 

•••• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta Dariusz 
Holesz. Poinformował, że proponuje się zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową 
w celu: dostosowania do zmienianej uchwały w sprawie budżetu Miasta na 2013 
rok, zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć wieloletnich oraz 
zaktualizowania prognozowanych budżetów kolejnych lat spowodowanych 
zmianami budżetu roku 2013. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 

Lucyna Maryniak 
 - Co to jest przedsięwzięcie pod nazwą „Wewnątrz krajobrazu na zewnątrz 
krajobrazu”.  
 
Holesz Dariusz 
 - Jest to projekt unijny, który realizuje ZS nr 3. 
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Lucyna Maryniak 
 - Co oznacza, że na działkach miasta zostaną wybudowane przyłącza 
energetyczne? O jakie działki chodzi? 
 
Holesz Dariusz 
 - Są to przyłącza w dwóch inwestycjach, które miasto realizuje  - hala i 
przedszkole  z przychodnią w Ruptawie.  
 
 

•••• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  - 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w związku z zawarciem ugody z Jastrzębską 
Spółką Węglową SA na dodatkowe prace związane z przebudową wiaduktu wraz z 
drogami dojazdowymi w ciągu drogi 933 w Jastrzębiu Zdroju, zwiększa się 
dochody bieżące w dziale 100 – Górnictwo i kopalnictwo, o kwotę 221 772 zł. W 
związku z podpisaniem ugody na dofinansowanie przez KWK „JAS-MOS ”budowy 
ul. Kasztanowej, w zakresie zabezpieczenia budowy drogi przed wpływami szkód 
górniczych zwiększa się plan dochodów bieżących budżetu Miasta w dziale 100 – 
Górnictwo i kopalnictwo, o kwotę 599 494 zł. Proponuje się zmniejszyć plan 
dochodów majątkowych w dziale 600 – Transport Łączność, o kwotę 10 981 
554 zł, z tytułu dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem 
środków -pozyskane z Unii Europejskiej na zadaniu Nr 000-P48-000-000 pod 
nazwą "Budowa Drogi Głównej Południowej na odcinku od DW933 - ul. 
Pszczyńskiej w Jastrzębiu Zdroju do węzła autostrady A1 w Mszanie - ETAP I", w 
związku z tym, iż w 2012 roku uzyskano większe dochody niż planowano jak 
również otrzymano zaliczkę na poczet wydatków w 2013 roku. Proponuje się 
zmniejszyć plan dochodów majątkowych w dziale 750 – Administracja publiczna 
o kwotę 3 009 405 zł, z tytułu dotacji celowych w ramach programów 
finansowanych z udziałem środków -pozyskane z Unii Europejskiej na zadaniu Nr 
000-P79-000-000 pod nazwą "Szerokopasmowy dostęp do Internetu dla Miasta 
Jastrzębie Zdrój", w związku z tym, iż w 2012 roku uzyskano zaliczkę na poczet 
wydatków w 2013 roku. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów majątkowych w dziale 801 – Oświata i 
wychowanie, o kwotę 1 990 284 zł, z tytułu dotacji celowych w ramach 
programów finansowanych z udziałem środków -pozyskane z Unii Europejskiej na 
zadaniu Nr 000-P95-000-000 pod nazwą „Termomodernizacja ZS Nr 2 w 
Jastrzębiu- Zdroju”, w związku z tym, iż w 2012 roku nie uzyskano planowanych 
dochodów z tytułu poniesionych wydatków w latach poprzednich, co skutkuje 
zwiększeniem planu 2013 roku. Proponuje się zwiększyć plan dochodów 
bieżących w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 
27 196 zł, w związku z ogłoszeniem przez prezesa GUS średniorocznego 
wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych za 2012 rok na poziomie 
103,7% zachodzi konieczność zwiększenia planu dochodów z tytułu najmu 
pomieszczeń kina CENTRUM o kwotę 1 612 zł oraz tytułem uregulowania czynszu 
za 2012 rok o kwotę 25 584 zł. Proponuje się zwiększyć plan dochodów 
majątkowych w dziale 926 – Kultura fizyczna, o kwotę 681 257 zł, z tytułu 
dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem środków -
pozyskane z Unii Europejskiej na zadaniu Nr 000-P46-000-000 pod nazwą 
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"Modernizacja i nadbudowa Hali Widowiskowo-Sportowej przy ul. Leśnej w 
Jastrzębiu Zdroju", w związku z tym, iż w 2012 roku nie uzyskano planowanych 
dochodów z tytułu poniesionych wydatków w latach poprzednich, co skutkuje 
zwiększeniem planu 2013 roku. 
 
Lucyna Maryniak 
 - Z czego wynika kwota 5000 zł przeznaczona na Ognisko Wychowawcze od 
Jastrzębskiej Spółki Węglowej? 
 
Dariusz Holesz 
 - Wynika to z ugody z JSW.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 

• Pismo Pani ***, 
 
Przewodniczący Komisji zapoznał członków komisji z treścią pisma. 
 
*** 
 - Szanowni Państwo mieszkam na osiedlu Zofiówka od 14 lat i przez te lata nic 
nie zostało zrobione. Mamy na osiedlu dużo problemów. Chodniki, które są nie 
wyremontowane. 3 lata temu pisaliśmy do Urzędu Miasta o remont chodników, 
które prowadzą do ośrodka zdrowia. Otrzymaliśmy odpowiedź, że nie ma sensu 
remont chodników bo będzie budowany parking przy ul. Wodeckiego. 2 lata temu 
otrzymaliśmy pismo, że jest projekt parkingu. W zeszłym roku miał być parking 
budowany i do tej pory nie został wykonany. Dodatkowo  w tym obszarze zostały 
zlikwidowane schody. Zostaliśmy pozbawieni dojścia na przystanek. W pobliżu 
jest chodnik, ale jest on zajmowany przez pracowników KWK Zofiówka. 
Chciałabym, aby odbywały się częstsze patrole SM. Kolejnym problemem jest 
placyk przy ul. Ruchu Oporu gdzie zajeżdża autobus linii 109. Na każdym 
zebraniu był poruszany temat powstałych dziur w wyniku parkowania 
samochodów ciężarowych. Chodzi o firmę , która buduje obwodnicę. 
Otrzymywaliśmy odpowiedź, że po skończeniu nawierzchnia zostanie wyrównana. 
Jak się okazało mieszkańcy ze swojego funduszu remontowego mają pokrywać 
koszty naprawy nawierzchni bo miasto umywa od tego ręce. Zgodziliśmy się na 
sprzęt ciężki, ale pod warunkiem, że nawierzchnia zostanie naprawiona.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Mieliście to Państwo na piśmie? 
 
*** 
 - Skierowałem pismo do spółdzielni czy było taka informacja na piśmie.  
 
Markiewicz Tadeusz 
 - Kto udzielił zgody firmie na wjazd, parkowanie? 
 
*** 
 - Rozmawiałam w tej sprawie z Panem z Górniczej Spółdzielni Budownictwa 
Mieszkaniowego. Następna kwestia dotyczy światłowodów. Światłowody były 



5 

 

prowadzone w ubiegłym roku. Nawierzchnia została zniszczona, powstały dziury. 
Miało to być do końca marca wyremontowane. Chciałam również zwrócić uwagę 
na dojazd rolników na pole. Przez obwodnicę nie ma możliwości dojechać na pole 
traktorem czy innym sprzętem rolniczym. Chodzi o rolników z ul. Rybnickiej, 
Kombatantów, Stodoły.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Problem braku miejsc przy osiedlu Zofiówka jest znany od wielu lat. Wiem, że 
był dość duży parking budowany. Jeżeli chodzi o teren po sprzęcie ciężkim to 
jeżeli należy on do spółdzielni to Gmina nie może remontować nie swoich 
terenów. Jeżeli chodzi o światłowody to zwrócimy się do Pana Prezydenta w tej 
kwestii.  
 
*** 
 - Na każdym zebraniu temat placu po sprzęcie ciężkim był poruszany. Pani 
Naczelnik wydziału infrastruktury komunalnej i inwestycji mówiła, że w 
momencie zakończenia budowy firma, która buduje drogę zobowiązała się 
wyremontować teren. Chodzi o zsypanie dziur.  
 
Markiewicz Tadeusz 
 - Czy droga na tym odcinku jest ukończona? 
 
*** 
 - Tak. Proszę Państwa nie żądamy dużo, wiemy że są ograniczenia finansowe. 
Chcielibyśmy, aby potraktowano nas poważnie.  
 
Małolepszy Norbert 
 - Miasto wykonuje cząstkowe remonty. Czy Pani z problemami występuje na 
piśmie do UM? 
 
*** 
 - Tak.  
 
Janusz Tarasiewicz 
 - Pani poruszyła dziś wiele wątków. Jeżeli chodzi o schody to miasto nie było 
zainteresowane przejęciem schodów. Zbulwersowało mnie to. ZLM sygnalizował 
przekazanie schodów. Był to skrót głównego traktu pieszego od przystanku MZK 
poprzez teren spółdzielni Nowa. Spółdzielnia wystosowała szereg pism prosząc 
UM o pomoc w tej sprawie niestety woli nie było.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli chodzi o naprawę dróg cząstkowych to na jednej z komisji były 
wyjaśnienia, że firmy dopiero zaczynają produkować asfalt. GSM jest obecnie w 
trakcie łatania dziur.  
 
*** 
 - Chcielibyśmy również, aby w końcu powstało boisko na osiedlu. Nasze dzieci 
nie mają gdzie grać w piłkę. Grają na ulicy.  
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Markiewicz Tadeusz 
 - Dziękuję Pani za przybycie, sformułujemy w sprawach, które Pani poruszyła 
odpowiednie wnioski do Pana Prezydenta.  
 
 

• Projekt uchwały w sprawie nadawania wyróżnień w Mieście Jastrzębie-
Zdrój,  

 
Markiewicz Tadeusz zapoznał członków komisji z uzasadnieniem do 
projektu uchwały. 
 
Franek Franciszek 
  - Czy honorowy mieszkaniec miasta może liczyć na jakieś przywileje? 
 
Kukuczka Barbara 
 - Nie.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Pan Andrzej Kinasiewicz wyszedł z inicjatywą, aby pojawiły się popiersia 
zasłużonych dla miasta Jastrzębie-Zdrój, aby mieszkańcy mogli zobaczyć kto jest 
zasłużony dla miasta.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
 - Wniosek w kwietniu ubiegłego roku został przekazany do wojewódzkiego 
konserwatora zabytków o wyrażenie zgody na umieszczenie popiersi z krótkich 
opisem przy parku zdrojowym. Byłby to element promujący miasto. Na ten 
moment nie ma jeszcze  odpowiedzi od konserwatora.  
 
Franek Franciszek 
 - Ile ma Pan na myśli osób? 
 
Andrzej Kinasiewicz 
 - Na razie od 5-7 osób. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 
 

• Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Niezależnej Inicjatywy 
Mieszkańców,  

 
Andrzej Kinasiewicz 
 - Musimy mieć opracowany sposób konsultacji społecznych.  
 
Markiewicz Tadeusz 
 - Należy do każdej uchwały prawa miejscowego ustalić sposób konsultacji.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

• Skarga Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców  na zaniedbanie i nienależyte 
wykonywanie zadań przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 
• Stanowisko Pana *** wobec projektu uchwały Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój w sprawie rozpoznania skargi dotyczącej nienależytego wykonywania 
obowiązków przez Dyrektora OPS,  

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 
 

• Pismo radcy Prawnego *** w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa dot. uchwały nr I.7.2013 z dnia 24 stycznia 2013 r. , 

 
Andrzej Kinasiewicz 
 - Szkoła ma swoją siedzibę w Łodzi. Problem jest w tym, że mamy dawać 
subwencję na słuchaczy w tej szkole, ale nie mamy możliwości wglądu w wykazy 
ilu jest słuchaczy i jak to się zmienia. NIK kontrolowała tą sprawę. Nie 
chcielibyśmy płacić za kogoś kogo nie ma. 
 
Janusz Tarasiewicz 
 - W poprzedniej kadencji była kontrola jednej ze szkół i okazało się, że 
subwencja, która jest przekazywana na określone osoby była nie do rozliczenia. 
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

• Skarga Prokuratury Rejonowej w Jastrzębiu-Zdroju na uchwałę RM z dnia 
17 stycznia 2013 w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Janusz Tarasiewicz 
 - Dla mnie jest to kuriozum ponieważ wnioski, które stawiałem na sesji 
nadzwyczajnej w imieniu mieszkańców w skardze ich nie ma. Zarzuty dotyczą 
tego co Urząd przygotował.  
 
Markiewicz Tadeusz 
 - Prokurator może zaskarżyć uchwałę w każdym czasie, nawet uchwałę, która 
już nie obowiązuje.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

• Odpowiedź na pismo z dnia 22.02.2013 dotyczące odpadów komunalnych,  

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
• Odpowiedź na pismo z dnia 21.03.2013 r. dotyczące usługi dodatkowej, 
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Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
• Informacja z działalności Stowarzyszenia Emerytów i  Rencistów 

Policyjnych,  

Komisja zapoznała się z informacją i przyjęła do wiadomości.  

• Odpowiedź na wniosek z dnia 21 marca 2013 r.  

Komisja przyjęła odpowiedź  do wiadomości.  
 
Ad. 4 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Złożyliśmy wniosek o powołanie zespołu ds. opracowania strategii 
bezpieczeństwa. Wiem, że pełnomocnikami w tym zespole będzie komendant SM 
oraz Sekretarz Miasta. Musimy tą sprawę monitorować.  
 
Proponowane wnioski komisji  
 
Wniosek nr 1 
 
Komisja wnioskuje o przeprowadzanie przez Straż Miejską kontroli miejsc 
parkingowych na osiedlu Zofiówka.  
 
Wniosek nr 2 
 
Komisja wnioskuje o podjęcie prac mających na celu wyrównanie i 
uporządkowanie nawierzchni uszkodzonej  na skutek  użytkowania  przez ciężki 
sprzęt firmy budującej obwodnicę  przy ul. Ruchu Oporu.  
 
Wniosek nr 3 
 
Komisja wnioskuje o uporządkowanie chodnika i terenu  na ul. Ruchu Oporów po 
montażu światłowodów. 
 
Wniosek nr 4 
 
W jaki sposób po oddaniu Drogi Głównej Południowej przewiduje się 
skomunikowanie rolników z ul. Stodoły, ul. Kombatantów i innych? 
 
Wniosek nr 5 
 
Na jakim etapie jest budowa boiska na os. Zofiówka oraz rozbudowa miejsc 
parkingowych? 
 
Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie.  
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Ad. 5 
 
Protokół z posiedzenia komisji w dniu 21 marca został przyjęty głosami: 
za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 0. 
 
 
II cześć posiedzenia.  
 
W drugiej części posiedzenia członkowie Komisji  udali się do Sołectwa Ruptawa 
natomiast wizyta na osiedlu Jastrzębie Górne i Dolne została przełożona na inny 
termin.  
W sołectwie Ruptawa członkowie komisji zapoznali się działalnością oraz 
problemami Sołectwa. Omówiono  sposób wykorzystania wiaty na imprezy 
sołeckie oraz rozmawiano na temat przyszłego funduszu sołeckiego.  
 
Sformułowano następujące wnioski: 
 
Wniosek nr 1 
 
Czy przewiduje się dobudowanie sanitariatów do wiaty znajdującej się w 
sołectwie Ruptawa? 
 
Wniosek nr 2 
 
Komisja wnioskuje o naprawę uszkodzonego ogrodzenia wokół budynku w 
którym znajduje się siedziba sołectwa Ruptawa.  
 
Wniosek nr 3 
 
Komisja wnioskuje o przekazanie informacji dot.  całkowitego kosztu 
wybudowania wiaty w sołectwie Ruptawa.  
 
Wniosek nr 4 
 
Czy na sołectwach realizowana jest zasada wskazania przez Sołtysa do remontu 
jednej drogi gruntowej i czy ta zasada jest przestrzegana ? 
 
Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  
 
Protokołowała     Przewodniczący Komisji  
Monika Dulewicz     Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
        Terytorialnego 
          TADEUSZ MARKIEWICZ 
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